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PROTOKÓŁ NR V/XIV/15 

z XIV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO V KADENCJI 
 

(26.10.2015 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 11
10

 – radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – spośród 44 Radnych 

Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji zwołanej na podstawie 

art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa 

zgodnie z listą obecności uczestniczy 38 radnych. Stwierdzam tym samym 

prawomocność obrad i otwieram XIV sesję Sejmiku Województwa Śląskiego 

V kadencji ! Dziś nietypowo witam posłów oraz senatorów elektów, ponieważ 

na sali mamy takowych. Sejmik Województwa Śląskiego stał się dzisiaj 

kuźnią kadr dla parlamentu. Myślę, że to dla nas wielki zaszczyt. Wszystkim 

nowo wybranym – tym, którzy już wiedzą i tym, którzy czekają jeszcze na 

wynik – gratuluję i życzę sukcesów. Witam również Pana Zbyszka 

Zaborowskiego, posła poprzedniej kadencji. Witam Zarząd Województwa 

Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Wojciechem Saługą. Witam Panią 

Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz, Panią Anetę Moczkowską, Sekretarza 

Województwa. Witam dyrektorów wydziałów Urzędu Marszałkowskiego oraz 

jednostek organizacyjnych Województwa ! Witam serdecznie przedstawicieli 

mediów ! Witam Gospodarzy, Panie i Panów Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego ! 

 

Komisja skrutacyjna – radni: Halina Bieda, Zbigniew Przedpełski, Janusz Wita. 

 

[radni nieobecni – wg listy: Barbara Dziuk, Michał Gramatyka, Kazimierz 

Matuszny, Marta Salwierak, Marian Zembala]. 

 

 

2. Objęcie mandatu Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego – 

złożenie ślubowania: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – postanowieniem z dnia 

24 czerwca 2015 roku Komisarz Wyborczy w Katowicach działając na 

podstawie stosownych przepisów Kodeksu Wyborczego stwierdził 

wygaśnięcie mandatu radnej Gabrieli Lenartowicz z powodu pisemnego 

zrzeczenia się mandatu. Jednocześnie Komisarz Wyborczy w dniu 

13 października br. wydał postanowienie o wstąpieniu na to miejsce Pana 
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Janusza Andrzeja Ogiegło, który w okręgu nr 3 uzyskał kolejno największą 

liczbę głosów – po zrzeczeniu się pierwszeństwa przez Panią Ewę 

Lewandowską – nie utracił prawa wybieralności oraz nie zrzekł się 

pierwszeństwa do obsadzenia mandatu. Czynnością potwierdzającą włączenie 

do składu rady jest złożenie ślubowania, o co proszę Pana Janusza Ogiegło, a 

Państwa proszę o powstanie… 

 

[radny Janusz Ogiegło złożył ślubowanie] 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku –…tym samym wstąpił 

Pan w szeregi radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. Gratuluję ! ... Prosił 

mnie Pan Marszałek przed sesją o możliwość wystąpienia w istotnej kwestii… 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – dzisiaj znaleźliśmy się w nowej sytuacji 

politycznej. Z tego miejsca chciałem pogratulować wszystkim radnym, którzy 

startowali w wyborach i osiągnęli dobre wyniki. Jeszcze nie mamy 

potwierdzonych wyników, są to w jakiejś mierze spekulacje, ale na wielu 

twarzach widać uśmiech i na pewno więcej wiecie niż oficjalnie się w mediach 

podaje. Formacji PiS gratuluję wyniku, swojej formacji też … Tak jak lider 

zwycięskiego ugrupowania zapraszał wczoraj do współpracy, tak ja dalej, jako 

marszałek, zapraszam wszystkich do współpracy na rzecz regionu – myślę, że 

z nowym rządem, z nowymi ministrami mamy wiele rzeczy do rozwiązania 

tutaj w regionie, że od górnictwa zacznę, a patrząc do góry na panie 

pielęgniarki … też są sprawy, które powinniśmy wspólnie rozwiązać. 

Korzystając z okazji chciałem poinformować, zachęcić Państwa, bo weszliśmy 

jako Zarząd Województwa w projekt z seniorami, rozmawialiśmy kilkakrotnie 

z seniorami i wypracowaliśmy pewne działania. To jest pierwszy krok, ale 

jakże ważny – ogłosiliśmy Śląską Kartę Seniora – podpisałem zarządzenie 

zmierzające do powołania śląskiej rady ds. seniorów. Otworzyliśmy specjalną 

stronę internetową dla seniorów i zorganizowaliśmy wspólnie z Gazetą 

Wyborczą pierwszy Wojewódzki Dzień Seniora. To też taki zaczątek do tego 

co mogłoby być w przyszłości. Śląska Karta Seniora to jedna z wielu kart, 

które dzisiaj funkcjonują, część z samorządów ma już takie i trwają prace 

ogólnopolskie. My też z czymś wyszliśmy i mamy szereg ulg, uprawnień, czy 

specjalne usługi dla osób powyżej 60 roku życia. Na razie będzie to na 

podstawie dowodu, czyli żeby było dość łatwe i powszechne, wciągnęliśmy do 

współpracy na początek nasze jednostki, strukturalnie, czy kapitałowo 

powiązane z Województwem Śląskim – jest 25 partnerów – teraz będę 

wszystkich Państwa prosił o to żeby ruszyć w teren i jak najwięcej 

samorządów do tego projektu włączyć. Mamy dość zróżnicowany pakiet 

usług: kulturalne, edukacyjne, zdrowotne, sportowe. Z ramienia Urzędu 

Marszałkowskiego koordynacją projektu zajmuje się Regionalny Ośrodek 

Polityki Społecznej. Taka przykładowa oferta, to w Filharmonii Śląskiej 
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wprowadzamy zajęcia muzykoterapeutyczne dla seniorów, czy bezpłatne 

uczestnictwo w próbach generalnych koncertów – w piątki w godzinach 

rannych taka możliwość będzie – także 30 % zniżki w filharmonii dla 

seniorów na koncerty. Regionalne Centrum Kształcenia Ustawicznego w 

Sosnowcu wprowadza zajęcia fitness, zajęcia kosmetyczne, zabiegi, 

wypożyczane książek, zajęcia artystyczne. To raczej początek drogi i 

myślimy, że to będzie kiedyś masowe. Tak samo z tym środowiskiem 

seniorów wypracowaliśmy regulamin rady seniorów, w najbliższych 

tygodniach będziemy wyłaniać tą radę, która będzie takim ciałem 

opiniodawczym, opiniotwórczym, czy też inspirującym nas do działań na 

rzecz seniorów. Stworzyliśmy stronę internetową dla nich, ponieważ jedną z 

większych bolączek dla nich jest to, że nie wiedzą co się dzieje. Będziemy tam 

zamieszczać informacje o wszystkim co się dzieje, a co związane jest z 

seniorami, o wydarzeniach, które się w województwie dzieją, nie tylko za 

sprawą naszą, bo i inne samorządy bardzo dużo robią, ale żeby było takie 

miejsce gdzie mogliby czerpać informacje. Myślimy, że w przyszłym roku 

będzie to już cykliczne, chciałbym wciągnąć w to samorządy wszystkich 

szczebli żeby zrobić taki ogólnopolski dzień seniora – senioralia – szereg 

wydarzeń, konferencji, imprez dziejących się w imieniu i na rzecz seniorów. 

Mieliśmy już takie warsztaty w Parku Śląskim, w Muzeum Śląskim, wyszło to 

naprawdę fantastycznie. To jest początek dużego projektu – Śląska Karta 

Seniora to taki gest i coś co się zaczyna na różnych szczeblach żeby powstała 

później ogólnopolska karta. Jeszcze raz zwracam się do radnych by dotrzeć do 

swoich środowisk i jak najwięcej ich wciągnąć w ten myślę szlachetny i 

potrzebny projekt, ponieważ seniorów przybywa i kiedyś, jeśli już nie 

jesteśmy, sami nimi będziemy, oby zdrowie dało i będziemy również mogli z 

tego korzystać. 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Objęcie mandatu Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego – złożenie 

ślubowania. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z XI i XII sesji Sejmiku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk V/252). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2015 rok (druk V/253). 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane w roku 2015 przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków (druk V/249). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/7/3/2015 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 kwietnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem dofinansowania z 

Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2015 (druk V/251). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/7/7/2015 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na przyznanie dofinansowania ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji robót budowlanych, 

dotyczącego obiektu służącego rehabilitacji w związku z potrzebami osób 

niepełnosprawnych, realizacja którego przekracza 1 rok budżetowy (druk 

V/250). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Chełm Śląski (druk 

V/245). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń I (druk 

V/246). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń II (druk 

V/247). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń III (druk 

V/248). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk V/254). 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego 

za rok szkolny 2014/2015. 

16. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego o 

oświadczeniach majątkowych Radnych Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego o oświadczeniach majątkowych pracowników 

samorządowych. 

17. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy są propozycje 

zmian w porządku obrad ?… 

 

- radny Adam Gawęda – z uwagi na przedłużający się protest w Wojewódzkim 

Szpitalu nr 3 w Rybniku wnoszę o poszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji 

i wniesienie takiego punktu. Uzasadniam to, że z jednej strony ta sytuacja i 

przedłużający się protest są zagrożeniem dla bezpieczeństwa, czy też 

funkcjonowania szpitala i oddziałów, które są obsługiwane przez pielęgniarki, 
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jak również jest to stan zagrożenia dla samych pielęgniarek. Z uwagi na to, że 

są tutaj przedstawicielki tych związków, bardzo proszę również w takim duchu 

dialogu o możliwość przedstawienia informacji, czy swoich spostrzeżeń, czy 

wniosków z ich strony. Proszę o wniesienie tego, gdyż Sejmik jako organ 

prowadzący powinien zapoznać się z pełną informacją jaka jest w tej chwili w 

tym szpitalu, w tym celu by ten protest zakończyć. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – przewidywaliśmy taki punkt w 

sprawozdaniu z działalności Zarządu, bo chcieliśmy Państwa poinformować 

na jakim etapie jest strajk i w związku z tym wydaje się niecelowe żeby 

zmieniać porządek obrad. Bardzo proszę Państwa o chwilę cierpliwości i w 

informacji o pracach Zarządu ta sprawa będzie poruszana. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ja oczywiście muszę 

poprosić Wysoką Izbę o przegłosowanie tej propozycji zmiany… 

 

Głosowanie nad wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o informację na temat 

strajku w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym nr 3 w Rybniku: 

 

za  15 

przeciw 19 

wstrzym. 1 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

 

- radny Jan Kawulok – w związku z tym wynikiem głosowania i z deklaracją 

Pani Marszałek proponuję żeby punkt sprawozdanie z działalności Zarządu…, 

który będzie po południu przenieść na początek sesji. Na pewno będzie to 

ukłon w kierunku gości i możliwość wysłuchania tego tematu … czyli punkt 

17 przenieść na … być może 5. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – jeżeli jest taki wniosek, 

a Pani Marszałek jest gotowa do odpowiedzi, to ja myślę, że chociaż formalnie 

powinienem, myślę, że Sejmik mi wybaczy, że nie poddam pod głosowanie, 

skoro mamy tu odpowiedź ad hoc ze strony Zarządu. Proszę uprzejmie Pani 

Marszałek… 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – geneza tego strajku to rok 2008, 

kiedy rozpoczął się spór zbiorowy i nie został zakończony. Pismem z dnia 12 

maja 2015 roku Związek Zawodowy Pielęgniarek Anestezjologicznych, 

Intensywnej Terapii i Bloku Operacyjnego powiadomił o rozpoczęciu strajku 

głodowego od dnia 12 października od godziny 7 rano. W międzyczasie 
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prowadzone były rozmowy z dyrekcją, w negocjacjach ze związkami 

zawodowymi uczestniczyłam również ja i w pewnym momencie do nas 

dołączył również Minister Zembala. Niestety nie osiągnięto żadnego 

porozumienia z tego względu, że szpital ma trudną sytuację finansową, na 

chwilę obecną posiada 23,3 mln zobowiązań wymagalnych, a strata za rok 

ubiegły wyniosła 6,2 mln. Związek zawodowy prowadzi ten strajk do tej pory, 

strajk głodowy, ale chcę przypomnieć – i to również pojawiało się w mediach 

– że to jest strajk głodowy rotacyjny, czyli panie zmieniają się, pół dnia jest 

jedna pani, wychodzi do domu, przychodzi inna pani i to się nazywa strajkiem 

głodowym. Szanowni Państwo ! Dyrekcja tego szpitala jest wspierana przez 

pozostałe związki zawodowe, które funkcjonują na terenie tego szpitala, 

również przez radę pracowniczą. Rada pracownicza pismem z 21 października 

podpisanym przez wszystkich członków podjęła uchwałę nr 2/2015 w sprawie 

protestu głodowego prowadzonego przez Związek Zawodowy Bloku 

Operacyjnego… rada w pełni popiera działania dyrekcji naszego szpitala. 

Jako reprezentanci wszystkich grup zawodowych w naszym szpitalu mamy 

nadzieję, że prowadzone rozmowy zostaną zakończone porozumieniem i 

protest nie wpłynie negatywnie na funkcjonowanie szpitala. Również Związek 

Zawodowy Pielęgniarek i Położnych taki list wystosował do Pani Dyrektor w 

pełni popierając jej stanowisko – zaraz Państwu powiem jakie to stanowisko – 

również Komisja Zakładowa NSZZ Solidarność przysłała na piśmie pełne 

poparcie dla działań dyrekcji. Dyrekcja zaproponowała związkowi – a na 

chwilę obecną strajkują 23 pielęgniarki, 15 jest na L4, a ta grupa zawodowa to 

96 osób zatrudnionych w szpitalu – Pani Dyrektor zaproponowała im żeby 

oprócz kwoty 400 zł, które otrzymują jako zwiększenie wynagrodzenia – to 

jest to rozwiązanie systemowe wynikające z rozporządzenia Ministra Zembali 

– które będą sukcesywnie przez 4 lata wypłacane, czyli pielęgniarki otrzymają 

1600 zł podwyżki, żeby ten dodatek, który mają, który ma im rekompensować 

trudną pracę, żeby został włączony do podstawy wynagrodzenia i tym samym 

otrzymałyby zwiększone pochodne. Na chwilę obecną szpital nie ma środków 

finansowych na to żeby zwiększyć wynagrodzenia pielęgniarek bloku 

operacyjnego, w związku z tym te rozmowy się przedłużają i nie można 

osiągnąć żadnego kompromisu. Pozostała załoga szpitala uważa, że godzi to w 

dobre imię szpitala i rozumie trudną sytuację, wspiera Panią Dyrektor i wie, że 

działa ona żeby wyciągnąć szpital na prostą finansowo i to jej się udaje. Pani 

Dyrektor poinformowała załogę, że jak tylko w przyszłym roku będą 

wypłacane nadwykonania, jeżeli sytuacja finansowa ulegnie zmianie, to jest 

otwarta do rozmowy, ale z całą załogą, żeby zwiększyć te wynagrodzenia. Nie 

mam jeszcze danych dotyczących średnich płac, które są w szpitalu, zaraz mi 

je doniosą, jeżeli Państwo będziecie zainteresowani tymi informacjami, to 

chętnie się z Państwem podzielę. Na chwilę obecną blok operacyjny pracuje, 

zabiegi planowane są wykonywane, tak, że nie widzę tutaj alarmującej 
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sytuacji, poza tym, że jest konflikt i ten konflikt trzeba rozwiązać w miarę 

szybko. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy Państwo Radni 

mają jakieś pytania do Pani Marszałek w kwestii przedstawionej informacji ? 

… Nie ma pytań, a zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

 

4. Przyjęcie protokołów z XI i XII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XI sesji Sejmiku: 

 

za  32 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XII sesji Sejmiku: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk 

V/252): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Zatem proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 13 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2015 rok (druk V/253): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! A zatem proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie ? 

 

- radny Jan Kawulok – stało się tradycją, że co miesiąc mamy w uchwale 

dotyczącej budżetu punkt dotyczący podwyższenia kapitału zakładowego 

spółek, naszych szpitali – i tu również taki mamy. Jako członek Komisji 

Zdrowia mam takie zastrzeżenia, że wypływ pieniędzy na zdrowie trochę się 

wymknął spod kontroli. Nie działamy zupełnie według jakiegoś planu, choćby 

tylko półrocznego, tylko dowiadujemy się o dokapitalizowaniu spółki i to są 

różne przyczyny, zarówno płacowe, jak i inwestycyjne i ja jednak chciałbym, 

żeby wrócić do tego zwyczaju gdzie jest pewien plan w służbie zdrowia, 

przewidziany porządek i ten byłby realizowany. Akurat ta uchwała w ogóle 

nie była na Komisji Zdrowia. Na mój wniosek zasygnalizowaliśmy ten 

problem, ale powstaje nowa inwestycja w służbie zdrowia za około 10 mln zł, 

o której komisja w ogóle nie wie i to naprawdę budzi moje zastrzeżenia, stąd 

wniosek nie tylko do Pana Przewodniczącego Sejmiku ale i do Zarządu, aby w 

tych sprawach pewnych, ważnych, istotnych, niekoniecznie w formie 

opiniowania ostatecznej uchwały, informować, czy współpracować z Komisją 

Zdrowia, która naprawdę bardzo chętnie do tej współpracy się zaangażuje. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – chciałem dodać tylko, 

że rozmawiałem z Paniami Przewodniczącymi Komisji Zdrowia i Komisji 

Rozwoju, że wszystkie te uchwały, które zawierają jakieś zmiany w budżecie 

dotyczące jednostek będę również kierował wedle uznania przewodniczących 

na komisje merytoryczne. Nie ma żadnych przeszkód i nie było żadnych 

przeszkód również do dzisiaj. To co jest kierowane do komisji to jest 

oczywiście jedna sprawa, a to jeżeli komisja chce się zająć jakimś konkretnym 

punktem z innych uchwał, to nie ma tutaj żadnych przeszkód. Ale żeby nie 

było wątpliwości będę tak od następnej sesji robił. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – Panie Radny ! Pozwoli Pan, że się 

nie zgodzę z Panem, bo czasami nie można planować i prowadzić gospodarki 

planowej. Tutaj mieliśmy do czynienia z sytuacją rozstrzygnięcia przetargu 

przez Centrum Pediatrii, które chce utworzyć centrum psychiatrii dziecięcej. 

To jest bardzo potrzebne w województwie, bo mamy problem z psychiatrią 

dziecięcą i takie centrum zabezpieczy nam całe województwo w tym zakresie. 

Pan Dyrektor chciał rozstrzygnąć przetarg, ale zabrakło mu tej właśnie kwoty 

do rozstrzygnięcia. Szpital ma dobrą kondycję jako spółka i całą inwestycję 
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chciał zrobić z własnych zaoszczędzonych środków finansowych. Inwestycja 

przekracza 10 mln zł, w związku z tym dołożenie przez Sejmik tych 2,5 mln 

ratuje tą sytuację, można rozpocząć inwestycję. To są takie sytuacje kiedy 

Sejmik i Zarząd Województwa gaszą pożary. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w roku 

2015 przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków (druk V/249): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! A zatem proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … oraz Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/7/3/2015 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 kwietnia 2015 roku w sprawie 

uchwalenia Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem 

dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2015 

(druk V/251): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzą Państwo takiej potrzeby, a zatem proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia 

pozytywna … oraz Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji … pozytywna. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/7/7/2015 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 13 kwietnia 2015 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do 

realizacji robót budowlanych, dotyczącego obiektu służącego 

rehabilitacji w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, 

realizacja którego przekracza 1 rok budżetowy (druk V/250): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ! Chciałem tylko poinformować, że w uzasadnieniu 

wkradł się błąd pisarski – na komisji było to omówione … uzasadnienie nie 

stanowi części uchwały. W takim razie proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Chełm 

Śląski (druk V/245): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – przechodzimy do 

krótkiej serii uchwał, tzw. aglomeracyjnych. Proponuję żebyśmy wzorem 

poprzednich sesji wysłuchali zbiorczej opinii Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej … wszystkie pozytywne, tak ? Dziękuję ! Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń I 

(druk V/246): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę chętnych ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń II 

(druk V/247): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Bieruń III 

(druk V/248): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych w tej kwestii chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk V/254): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – projekt uchwały został 

włączony do porządku obrad na wniosek Komisji Rewizyjnej. Czy ktoś z 

Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! Czy jakieś 

wyjaśnienia komisji ewentualnie ? … Też nie ma takiej potrzeby ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa 

Śląskiego za rok szkolny 2014/2015: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – Państwo wszyscy 

otrzymaliście informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

… Jeżeli są ewentualnie jakieś pytania, to proszę. To jest informacja, której 

nie głosujemy, ale do Państwa dotarła, więc gdyby były jakieś wątpliwości ?... 

 

 

16. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego o 

oświadczeniach majątkowych Radnych Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego o oświadczeniach majątkowych 

pracowników samorządowych: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – wszyscy Państwo też 

dostaliście te informacje, w związku z tym proponuję żeby nie odczytywać 

ich, bo tutaj już niczego nowego nie jesteśmy w stanie odkryć… 

 

 

17. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – Państwo również 

otrzymaliście materiał na temat tego czym Zarząd się między sesjami 

zajmował. Czy są jakieś uwagi odnoście tegoż przedstawionego nam 

materiału ? … Nie widzę ! 
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18. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Adam Gawęda – w związku z tym, że jeden z ostatnich punktów został 

włączony nieco wcześniej do naszego porządku i informacja na temat sytuacji 

w rybnickim szpitalu została przedstawiona przez Panią Wicemarszałek, 

wysłuchaliśmy tego z wielką uwagą, jednak myślę – i to nie rozstrzygając tego 

sporu, ani też nie rozstrzygając jak rzeczywiście wygląda sytuacja, ale w 

drodze dialogu i w duchu pozyskania pełnej informacji, to prosiłbym Panie 

Przewodniczący, jeżeli to jest oczywiście możliwe, żeby również dać szansę 

wypowiedzenia się stronie społecznej, żeby wszyscy radni Sejmiku 

Województwa Śląskiego mogli się również zapoznać z tą drugą informacją, 

czy też informacją z drugiej strony. Z pewnością pozwoli nam to na to żeby 

mieć pełny obraz tej sytuacji i w przyszłości w jakiś sposób też prowadzić ten 

cały spór i strajk do tego żeby go rozstrzygnąć. Myślę, że to jest też rolą 

naszego Sejmiku żeby dać zawsze szansę wysłuchania drugiej strony. Bardzo 

dziękuję Panie Przewodniczący za zrozumienie. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – muszę przyznać, że 

trochę trudno jest mi oddawać głos komuś, kto nawet nie podszedł przed sesją 

i o ten głos nie poprosił. To Pan Radny wypowiada się w imieniu 

strajkujących pielęgniarek, natomiast wydaje mi się, że byłoby dobrym 

obyczajem gdyby przedstawicielki przed sesją podeszły i zapytały czy w 

odpowiednim punkcie głos mogą zabrać. Zatem ja nie widzę w tej chwili 

takiej możliwości, Państwo Radni również nie zadawaliście pytań Pani 

Wicemarszałek. Ten spór na pewno należy zakończyć, a dolewanie oliwy do 

ognia niczemu nie służy. 

 

- radny Andrzej Sławik – chciałem przede wszystkim podziękować Panu, 

Panie Marszałku, powołania zespołu roboczego ds. rozwoju innowacji. Sam 

biorę udział, zresztą mieliśmy dużo spotkań w Goczałkowicach, i wydaje mi 

się, że to co robimy … to bardzo trafna decyzja i idziemy słuszną drogą, że 

może coś z tego się zrobi i coś ciekawego powstanie dla województwa. Jestem 

świadom, że to jest początek pewnej drogi, ale już z bloku startowego żeśmy 

wyskoczyli i trzeba będzie jeszcze nad tym solidnie popracować. Dziękuję 

serdecznie ! 

 

- radny Ryszard Majer – na jedną rzecz pragnę Pana Marszałka uczulić, 

zwłaszcza Pana Marszałka Dąbrowę, który się tą sprawą zajmował – jest 

bardzo trudny temat jednej z gmin powiatu częstochowskiego, mianowicie 

Koniecpola. To jest gmina bardzo zadłużona, z dużymi trudnościami w 

płatnościach – oni się do wszystkich, także do Marszałka, zwracali o 

dofinansowanie, o wyrównanie budżetu żeby swoje możliwości 

zrekompensować. Nie oczekuję w tej chwili odpowiedzi, ale pragnę tylko 
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Pana Marszałka Saługę uczulić, że jak będziecie ten wniosek rozpatrywać, 

żeby się pochylić nad nim. Ta prośba Koniecpola nie jest aż tak ogromna żeby 

samorząd województwa nie mógł wesprzeć tam w tym obszarze 

inwestycyjnym – oni chcą dokończyć proces wodociągowania gminy. Mamy 

jeszcze w Polsce mieszkańców, którzy nie mają wody bieżącej. Tam jest 

prośba o dofinansowanie tej inwestycji wodociągowej, tak, że bardzo proszę 

żeby się nad tym pochylić i żeby Pan Marszałek też był przychylny temu. 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – korytarz Bałtyk – Adriatyk jest jednym z 10 

priorytetowych szlaków transportowych Unii Europejskiej ujęty przez 

Komisję Europejską w propozycji budżetowej na lata 2014-2020. W związku z 

powyższym mam prośbę o udzielenie rzetelnych i konkretnych odpowiedzi na 

sformułowane pytania… [złożona na piśmie INT.5.0003-0128/15 → BIP]. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos ? … Nie widzę ! A zatem porządek sesji 

został wyczerpany ! 

 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 12
05

. 
 

 


